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Oborová rada Divadelní fakulty JAMU 

 

Zápis ze zasedání Oborové rady Divadelní fakulty JAMU 

dne 9. ledna 2024 

 

SVOLALA: prof. MgA. Hana Slavíková, Ph.D. (předsedkyně OR DF) 

 

Členové OR DF: prof. PhDr. Veronika Broulíková; doc. MgA. David Drozd, Ph.D.; prof. MgA. Blanka 

Chládková; doc. MgA. Marie Jirásková, Ph.D.; doc. Mgr. Martina Musilová, Ph.D. – MUNI, AMU, 

externí členka; prof. Mgr. Petr Oslzlý; doc. MgA. Hana Průchová, Ph.D.; doc. MgA. Lukáš Rieger, 

Ph.D.; prof. MgA. Hana Slavíková, Ph.D.; prof. Ing. David Strnad; doc. MgA. Jan Šotkovský, Ph.D. 

 

Pozvaní hosté:  

Přítomni: doc. Mgr. Petr Francán; doc. MgA. Marek Hlavica, Ph.D.; JUDr. Lenka Valová 

školitelé studentů DSP – prof. PhDr. Alena Blažejovská; doc. Mgr. Hana Halberstadt; doc. MgA. 

Marek Horoščák, Ph.D.; prof. PhDr. Silva Macková; MgA. Lucia Repašská, Ph.D.; doc. Břetislav 

Rychlík  

Nepřítomni: prof. PhDr. Václav Cejpek; doc. Mgr. Igor Dostálek; prof. Mgr. Jan Gogola; Mgr. Andrea 

Jochmanová, Ph.D.; Mgr. Jana Kořínková, Ph.D. – FAVU, externí členka OR DF; doc. MgA. Jan 

Motal, Ph.D.; doc. MgA. Pavel Trtílek, Ph.D.; doc. MgA. Michal Zetel, Ph.D.  

 

 

PROGRAM: 

Předsedkyně OR DF prof. Slavíková zahájila zasedání Oborové rady DF JAMU ve 14.05 a přivítala 

pozvané hosty doc. Francána (děkan DF JAMU); doc. Hlavicu (prorektor pro tvůrčí činnost JAMU); 

JUDr. Valovou (prorektorka pro studium a kvalitu JAMU) a přítomné školitele studentů doktorského 

studijního programu.  

1) Vystoupení prorektorky pro studium a kvalitu JUDr. Valové – seznámení s chystanou 

novelou vysokoškolského zákona a jejím dopadem na organizaci doktorského studia – a tedy  

i na vykonávání funkcí školitelů. 

V průběhu roku 2024 se očekává schválení novely vysokoškolského zákona týkající se doktorského 

studia.  

Je pravděpodobné, že v této souvislosti od roku 2025 dojde k zásadní změně financování – doktorský 

studijní příjem by neměl být nižší než základní sazba minimální mzdy za měsíc vynásobená 

koeficientem 1,2. 
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Výrazné navýšení doktorského příjmu je nutné navázat na koncepčně pojatou definici povinností 

doktoranda, s čímž bude souviset i zvýšený nárok na reflektování kvality studijního procesu na úrovní 

školitele a Oborové rady. Jakkoliv novela dosud nebyla schválena a je možné, že v procesu 

připomínkování může dojít k dílčím posunům, je třeba se systémově připravit v duchu avizované 

zásadní změny. 

Součástí nové akreditace je mj. nově definované postavení školitele i garanta DSP. Základní práva  

a povinnosti školitelů jsou definovány ve standardu školitele.  

Pokud student neplní své studijní povinnosti má děkan DF možnost pozastavit výplatu stipendia nebo 

také studium ukončit. Řádné stipendium student DSP pobírá max. 4 roky, tzn. po dobu standardní 

doby studia. V rámci svého DS by měl mít student, vejde-li novela v platnost, povinnosti srovnatelného 

rozsahu jako asistent, který má na DF úvazek 0,75.  V rámci nové akreditace dochází k posílení 

umělecko-výzkumného zaměření doktorského studia, které umožňuje bezprostřední propojení 

s uměleckou tvorbou a příznivě ovlivňuje i rozvoj pedagogických metod v rámci vysokého uměleckého 

školství. Lze předpokládat, že právě toto spektrum umožní vznik funkčních individuálně nastavených 

náplní studia v souladu s novými nároky. Náplň studia v tomto duchu řeší primárně školitel. 

Je třeba důsledně využívat kontrolní nástroje v podobě semestrálního schvalování a následného 

hodnocení ISP, které se již v praxi osvědčují a jejichž význam v novém kontextu ještě patrně vzroste. 

Rovněž je nutné hledat systémová východiska pro ohodnocení školitele, úměrně intenzitě nároků na 

něj kladených v souvislosti s výše uvedenými změnami. 

Vysoká škola má do budoucna možnost zakončit studium DSP pouze obhajobou disertační  

práce, součástí už zřejmě nebude státní doktorská zkouška. Až bude novela zákona schválena, tak 

bude třeba v souladu s ní adaptovat studijní a zkušební řád. 

 

2) Vystoupení prorektora pro tvůrčí činnost doc. Hlavici – seznámení s výsledky srovnání 

statistických údajů o doktorském studiu DF JAMU. 

ČR má nejvyšší počet studentů v EU, ale úspěšnost je nízká (velký rozdíl mezi obory). Úspěšné 

dokončení doktorských studií je v ČR kolem 40 %. doc. Hlavica zdůraznil nižší úspěšnost průchodu 

doktorským studiem u DF ve srovnání s HF. Diskutovány byly rozdíly v charakteru studia a výstupů  

a obecně problém srovnatelnosti mezi obory, které se liší svou podstatou, metodami i předměty 

výzkumu. 

Statistické závěry představené prorektorem doc. Hlavicou byly dále zasazeny do kontextu vývoje 

doktorských studií na DF od roku 2009 po současnost, tak aby byly detekovatelné výkyvy v úspěšnosti 

v konkrétních obdobích a bylo možné přesněji pojmenovat příčiny a účinně nacházet východiska. 

OR situaci reflektuje. Předpokládá, že příznivý vliv na řešení problému bude mít jak nová  

akreditace, tak důsledné uplatnění nástrojů, kterými DF již dříve reagovala na analýzu vývoje 

doktorských studií. Jde především o semestrální zadávání, schvalování a hodnocení ISP, které 

zásadně doplňuje schvalovací proces o postupu do dalšího ročníku, projednávaný na sklonku 

každého akademického roku. Užití těchto nástrojů zajistí včasnou detekci možných studijních 

problémů, povede k jejich řešení nebo k vyvození důsledků v podobě ukončení studia. 

Další aktuálně aplikovanou reakcí na zkvalitnění doktorských studií a zvýšení jejich úspěšnosti  

je snaha přijímat menší počet studentů, s důrazem na kvalitu projektového záměru a jeho přínosu pro 
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akademické a profesní prostředí. 

OR si je vědoma závažnosti apelu na zvýšení úspěšnosti průchodu doktorským studiem, stejně jako 

nutnosti důsledné koncepční a funkční přípravy na aplikaci novely vysokoškolského zákona.  

Kromě ověření dopadu výše uvedených nástrojů na zkvalitnění studia, včetně aplikace nové 

akreditace, budou dále diskutovány možné podpůrné mechanismy. 

 

3) Ostatní  

Návrh na jmenování nového školitele  

Student DSP MgA. Jiří Honzírek spolu se školitelem prof. Petrem Oslzlým dospěli k závěru o možné 

změně školitele.  

Návrh na nového školitele: doc. Mgr. Pavel Jirásek, Ph.D. 

Jmenování nového člena OR DF  

Člen oborové rady doc. MgA. Jan Motal, Ph.D. se z časových důvodů dohodl na odstoupení z funkce. 

Děkan DF JAMU doc. Francán informoval o probíhajících jednáních, na jejichž základě jmenuje 

nového člena OR DF JAMU. 

 

 

Sepsáno dne 9. 1. 2024 

 

 

 

Zapsala: Bc. Lucie Drlíková                      

 

 

 

 

Verifikovala: prof. MgA. Hana Slavíková, Ph.D. 

           


